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Protokoll fört vid pensionärsrådets sammanträde den 21 maj 2013 
 

Justerat den 22 maj 2013 

  

 Godkänt via e-post 

Marianne Svensk    Gunnar Carlsson 

                        

Plats: Förvaltningen, Besöksrum 1 

Tid: Kl. 10.00-12.00 

 

Närvarande 

Marianne Svensk ordförande PRO 

Eiwor Arthursson ledamot PRO 

Valter Lund  ledamot PRO 

Lars Åsberg ledamot SPF 

Rolf Lindquist  ledamot SPF  

Bertil Wretlund         ersättare                      PRO 

Bertil Andersson ersättare PRO 

Gunnar Carlsson ersättare SPF 

Bo Almén ersättare SPF 

 

Förvaltningen 

Ingrid Widebäck  avdelningschef för social omsorg 

Yvonne Goldberg  avdelningschef för förskola och äldreomsorg i egen regi 

Anneli Rydström  sekreterare   

 

Förhinder 

Kerstin Svenson vice ordförande SPRF 

 

 

§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordföranden hälsade välkommen till dagens sammanträde och förklarade mötet 

öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 3. Utseende av justerare 

Marianne Svensk och Gunnar Carlsson utsågs att justera dagens protokoll. 

 

§ 4. Anmälan av protokoll 

 

 Pensionärsrådet 2013-04-16 

Ang. ansvaret för snöröjningen vid Trekantens servicehus, vill pensionärsrådets ha ett 

förtydligande av Micasas fastighetsgräns. (Information har inhämtats efter 

sammanträdet. Fastighetsgränsen går ända ut till trottoaren, enligt Gunnar Ohlsén.) 

 Karta mejlas/skickas ut. 
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 I övrigt godkändes protokollet och lades till handlingarna. 

 

 Minnesanteckningar från pensionärsrådets möte med presidiet 2013-04-11  

 Minnesanteckningarna godkändes och lades till handlingarna. 

Pensionärsrådet framförde att föreningarnas önskemål om höjda verksamhetsbidrag 

kvarstår. 

  

 Rådet för funktionshinderfrågor 2013-04-18 

 Pensionärsrådet tog del av rådets protokoll, som lades till handlingarna. 

 

 Stadsdelsnämndens protokoll 2013-04-18 

Ang. § 5 ”Underlag för budget 2014 med inriktning 2015 och 2016 Hägersten-

Liljeholmens stadsdelsnämnd”.  Pensionärsrådet stödjer reservationerna, om 

äldreomsorg, privatiseringar, miljö och byggande, snöröjning samt synpunkten om 

att nybyggnationen i stadsdelen med bostadsrätter och dyra hyresrätter bidrar till en 

segregerad stad. Vi vill ha en stadsdel som välkomnar alla, menade också 

pensionärsrådet.  

 

Pensionärsrådet undrade hur många som fått ”sommarjobb” i stadsdelen och inom 

vilka verksamhetsområden. Ingrid Widebäck informerade om att 600 ungdomar har 

sökt ”sommarjobb” och att ca 220 fått ”sommarjobb” främst inom förskolan, 

äldreomsorgen och parkskötsel men också några ”sommarjobbsplatser” vid daglig 

verksamhet, socialpsykiatrins gruppbostad och förvaltningens administration.  

 

Ang. § 9 ”Boendeplanering för äldre i regionen Västra Söderort. Pensionärsrådet 

ifrågasätter stadsdelsförvaltningarnas bedömning om att det finns en överkapacitet 

av servicehuslägenheter. Pensionärsrådet vidhåller sin uppfattning om att fler äldre 

som önskar flytta till servicehus ska få göra det och att biståndsbedömningen för 

servicehusboende måste bli mindre restriktiv.  

 

I ärendet tas upp att Micasa ansökt om markanvisning för byggnation av ett 

äldreboende i Liljeholmen 2025. Pensionärsrådet undrade hur lång tid processen tar 

för att bygga ett nytt äldreboende. (Uppgift har inhämtats efter rådets sammanträde. 

Processen från markanvisning till inflyttningsklart tar ca 4-5 år, enligt Gunnar 

Ohlsén. Samma både för äldreboende och förskola, vid nybyggnation.) 

 

Anmälan av protokoll från KPR 2013-04-16 

Ang. § 7 Remiss av Patientlag/delbetänkande av Patientmaktutredningen.  

Pensionärsrådet stödjer KPR:s yttrande om att frågor gällande tänder ska behandlas i 

denna lag, då tänder är en del av kroppen.  

 

Ang. § 8 Remiss av motion om Stockholms stads stöd till daglig verksamhet för 

människor med afasi. Pensionärsrådet tycker liksom motionären att det inte är bra att 

personer med afasi finns på stadens dagverksamheter för dementa.  

Äldreförvaltningen svarar dock att man inte fått några indikationer på att det är så, 

utan riktlinjerna för demensdagvård följs. 
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Ang. § 9 Redovisning av 2007-2012 statliga stimulansmedel från Socialstyrelsen för 

utveckling av vård och omsorg om äldre. Pensionärsrådet ställde frågor om hur 

mycket stimulansmedel Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd fått genom åren. 

Förvaltningen informerade om att medel har erhållits från 2007 till 2011. Medlen har 

successivt minskat genom åren, från ca 7 mnkr till ca 1 mnkr och upphörde 2012. 

Kvarvarande medel om ca 800 tkr användes fram till maj 2012. Ett exempel på 

verksamhet som byggts upp och som numera ingår i äldreomsorgens ordinarie 

verksamhet är Seniorhälsan.  

 

Ang. § 12 Svar på skrivelse om förenklad biståndsbedömning. Pensionärsrådet 

stödjer KPR:s yttrande om att äldrenämndens beslut om förenklad 

biståndshandläggning gällande servicetjänster för alla kommuninvånare som fyllt 75 

år, ska verkställas.   

 

Ang.§ 17 Ungdomsbesök på vård- och omsorgsboenden 2013. Pensionärsrådet 

undrade om stadsdelens vård- och omsorgsboenden använder sig av 

”ungdomsbesök” . Yvonne Goldberg berättade att både Axgårdens vård- och 

omsorgsboende och Axelsbergs vård- och omsorgsboende har ungdomar på helgerna 

som hjälper de boende att delta i olika aktiviteter.  

 

Ang. § 18 Information om förslag tillfälligt uppehåll i upphandling av privata 

utförare. Pensionärsrådet undrade vem som ska stå för kostnaden för 

androidtelefonen.  

Svar: Hemtjänstutföraren står för kostnaden. Det kommer mer information kring 

detta, berättade Ingrid Widebäck.  

 

§ 5. Aktuell information från stadsdelsförvaltningen 

 

Trekantens servicehus 

Yvonne Goldberg informerade att återflytten till 27:an pågår. Trots återflytt och att 

17 personer står i kö kommer Trekantens servicehus att ha många tomma 

servicehuslägenheter. Även Fruängsgårdens servicehus har 13 tomma 

servicehuslägenheter och ingen kö.  

 

Verksamhets- och avtalsuppföljning 

Ingrid Widebäck informerade om att förvaltningen har genomfört verksamhets- och 

avtalsuppföljning vid de två entreprenaddrivna verksamheterna Fruängsgårdens 

vård- och omsorgsboende och Åsengårdens vård- och omsorgsboende. 

Uppföljningen visar att verksamheterna håller en god kvalitet.  

  

 Pensionärsrådets synpunkter och frågor 

Pensionärsrådet anser att det vore bättre att låta de äldre som vill flytta till servicehus 

få göra det, än att servicehuslägenheterna står tomma.  

 

Vi borde också ställa oss frågan om vad som är verklig valfrihet, menade 

pensionärsrådet. Valfrihet är att få flytta till ett demensboende i tid, att få flytta till 

servicehus när man vill det eller att få bo hemma och där få den hjälp som man 

behöver. 

 



                               PROTOKOLL    NR 

4/2013 

              SAMMANTRÄDESDATUM 2013-05-

21 

                               SID 4 

(6) 

                                                                                                                                                                                                               

 

 
 

Förvaltningen tog upp att det är många äldre som vill bo kvar hemma. Hemtjänsten 

ger mycket hjälp till dem som behöver det. Den kommunala hemtjänsten har också 

en specialiserad hemtjänstgrupp som ger stöd till äldre med demenssjukdom.  

Det finns också äldre som skulle behöva bo på vård- och omsorgsboende men som 

inte vill flytta.  

 

Pensionärsrådet påpekade att resultaten från brukarundersökningarna för stadsdelens 

verksamheter inte finns redovisade på Jämför Service. Förvaltningen behöver se över 

detta.  

 

Pensionärsrådet frågade också varför den kommunala hemtjänsten inte har en egen 

nattpatrull, utan lagt ut det på en privat utförare. Den äldre har ju valt kommunal 

hemtjänstutförare. Enligt Yvonne Goldberg har förvaltningen inte fått några 

synpunkter på det. Hemtjänstens bedömning är att det fungerar bra.  

 

 Blir det någon boulebana vid Axelsberg? 

 Svar: Förvaltningen undersöker detta.  

 

Hålls passagen mellan Axelsbergs vård- och omsorgsboende och seniorboendet 

öppen till kl. 18.00?  

Svar: Enhetschef kontaktas för att se hur det förhåller sig. 

 

Hur går det med datautbildning för äldre, som tagits upp tidigare?  

Svar: Yvonne Goldberg berättade att Fruängsgården/Äldrestöd håller i frågan. 

Anneli Rydström tog också upp att ABF ev. kan anordna utbildning. 

 

§ 6. Ärenden till stadsdelsnämnden 2013-05-23 

Pensionärsrådet gick igenom ärendena till stadsdelsnämnden.  

 

 Ärende 3: Tertialrapport 1 Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd 

Pensionärsrådet framförde önskemål om att informationsfoldern  

”Äldreomsorgen A-Ö” skickas ut till äldre från 75 år. 

 

Förvaltningen informerade att ”Äldreomsorgen A-Ö planeras att skickas ut till dem 

som fyller 80 år, men den kommer också att finnas på förvaltningens verksamheter, 

vårdcentraler, bibliotek och apotek.    

  

 Ärende 10: Val av hemtjänstutförare 

Pensionärsrådet undrade hur många hemtjänstutförare som har uppdrag i stadsdelen.  

Förvaltningen informerade att det är ett 50-tal hemtjänstutförare inom 

äldreomsorgen, det vill säga som hjälper äldre från 65 år och ett 30-tal 

hemtjänstutförare som hjälper personer under 65 år. Några hemtjänstutförare hjälper 

både dem som är under och över 65 år.   

 

 Ärende 12: Förslag till införandet av en GLMS-fri dag 

Pensionärsrådet tycker liksom förvaltningen att det är viktigt att de personer som 

behöver GLMS-fri kost kan få det alla dagar. 
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 Ärende 13: Programsamråd för Hägerstens verksamhetsområde 

Pensionärsrådet tycker det är synd att flera gamla byggnader med verksamheter rivs i 

området. Blir det bara bostäder finns risk för att Axelsberg blir en ”sovstad”, menade 

pensionärsrådet. 

 

§ 7. Rapport från förtroenderåden 

 

Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Förtroenderådet ordnar med 

midsommarfest den 18 juni.  

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: De boende har fått brev från Micasa 

om att det inte blir någon hyreshöjning, vilket var glädjande för de boende.  

 

Den 7 maj var det vårfest på Trekantens servicehus med god inbakad lax. På nästa 

möte den 27 maj ska rådet planera inför Nationaldagsfirandet då man bjuder på kaffe 

och tårta.  

 

Åsens och Kransens förtroenderåd, Bertil Andersson: Sillunchen den 14 maj var 

både god och trevlig. Fyra dagsutflykter kommer att anordnas under sommaren. 

 

Fruängsgårdens förtroenderåd, Lars Åsberg: På förtroenderådets möte den 28 

maj kommer man att planera inför midsommarfirandet den 19 juni.  

 

§ 8. Övriga frågor 

  

 Minnesanteckningar 

 Pensionärsrådet tog del av Kerstin Svensons minnesanteckningar från 

 Möte med Söderortspolisens Seniorråd den 8 april 2013. 

 Möte med ”arbetsgruppen för tryggare äldre” den 17 maj 2013. 

  

 Pensionärsrådet tyckte att minnesanteckningarna var bra och informativa.  

 

 Boendeformer för äldre 

Skillnaderna mellan seniorboende, trygghetsboende och servicehus diskuterades, 

bland annat utifrån skissen ”Boende, en översikt” som finns i stadens 

informationsfolder ”Äldreomsorg för dig som bor i Stockholms stad.”  

 

KPR:s kontaktperson 

Kommunstyrelsens pensionärsråds kontaktlista med stadsdelsnämndernas 

pensionärsråd för år 2013, var utsänd till pensionsrådet. 

Anders Rehnström (SKPF) är KPR:s kontaktperson för Hägersten-Liljeholmens 

stadsdelsnämnds pensionärsråd. Anneli Rydström har mejlat honom information om 

pensionärsrådet och rådets sammanträdestider samt att han är välkommen att besöka 

pensionärsrådet. 

  

Bifall och avslag 
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Pensionärsrådet önskade ta del av statistik gällande antal ansökningar, bifall, avslag 

och domar för äldreomsorgens verksamheter. Sammanställning för 2012 delades ut 

på sammanträdet. 

 

 

§ 9. Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 11 juni, start med förmöte kl. 9.00. 

Lokal: Klubbrummet på Trekantens servicehus.  

Sammanträdet avslutas med gemensam lunch på Trekantens restaurang. 

 

§ 10.   Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade alla för dagens möte och förklarade därmed sammanträdet 

avslutat. 

 

 

 

Vid protokollet: Anneli Rydström 


